
Excellentie, 

 

Hierbij willen wij als Jachtcombinatie Blokland West reageren op het voornemen van de 

Minister voor Natuur en Stikstof om de jacht op het haas in de provincie Utrecht in 2022 niet 

te openen.  

 

Wij beperken ons in deze reactie tot de situatie die we kunnen overzien. Namelijk ons eigen 

jachtveld en de situatie in onze Wildbeheereenheid Lopikerwaard (verder aangeduid als  

"WBE "). 

Ons jachtveld ("Blokland West ") is 150 hectare groot en gelegen in de Lopikerwaard, 

provincie Utrecht.  

 

Wij gaan in het onderstaande op drie punten in:  

1. Wat blijkt uit de telgegevens in ons jachtveld en onze WBE?  

2. Welke wildbeheermaatregelen worden in ons jachtveld en 

     onze WBE getroffen?  

3. Waarom verdient het voornemen van de Minister betreffende  

     de jacht op het haas aanpassing?  

 

ad 1. Wat blijkt uit de telgegevens in ons jachtveld en onze 

          WBE?  
 

Bij de voorjaarsfaunatelling worden ieder jaar o.a. de hazen geteld. Die telling vindt plaats 

conform het telprotocol van de Faunabeheereenheid Utrecht. Een kernpunt in dat protocol is 

dat terreindekkend wordt geteld. Terreindekkend tellen in alle jachtvelden is essentieel om 

een goed beeld van de hazenstand te krijgen !  

Het rapport van de WUR en de andere bronnen waar de Minister haar beleidsvoornemen op 

baseert, geven alleen maar fragmentarische en buitengewoon onvolledige waarnemingen van 

de hazenstand in de diverse gebieden in Nederland.  

 

Voorjaarsfaunatellingen 2009 - 2022  

(aantallen hazen) 

Jachtveld Blokland West  
 

2009     39 

2010     55 

2011     31 

2012     48 

2013     55 

2014     46 

2015     65 

2016     41 

2017     40 

2018     66 

2019     80 

2020     niet geteld vanwege corona maatregelen  

2021     77 

2022     119 

 

 



Voorjaarsfaunatellingen 2009 - 2022  

(aantallen hazen ) 

WBE Lopikerwaard  
 

2009     1092 

2010     1504 

2011     1371 

2012     1110 

2013     1401 

2014     1545 

2015     2495 

2016     2411 

2017     2991 

2018     2482 

2019     2697 

2020     niet geteld vanwege corona maatregelen  

2021     4110 

2022     4464 

 

 

Uit de telgegevens blijkt:  

- De hazenstand varieert per jaar, maar is over een reeks van jaren in zowel ons jachtveld als 

de WBE Lopikerwaard stabiel tot licht stijgend; 

- De hazenstand bevindt zich in zowel ons jachtveld als de WBE Lopikerwaard over een reeks 

van jaren op een hoog niveau; 

- De laatste paar jaar is er - waarschijnlijk vooral dank zij de voor hazen en hun jongen 

gunstige weersomstandigheden  - sprake van een zeer goede hazenstand.  

 

Overigens zij opgemerkt dat de situatie met de hazenstand in ons jachtveld en de WBE 

Lopikerwaard nog gunstiger is dan uit bovenstaande gegevens blijkt. De 

voorjaarsfaunatellingen worden overdag uitgevoerd en dan worden niet alle in het jachtveld 

aanwezige hazen waargenomen.  

Indien een vollediger beeld van de hazenstand in het jachtveld wordt nagestreefd zijn 

aanvullend tellingen met nachtzicht apparatuur nodig. 

Sinds het beschikbaar komen van goede en betaalbare nachtzichtkijkers worden in ons 

jachtveld beide methoden toegepast.  Onze bevinding is dat bij de nachtzicht tellingen meer 

hazen in het jachtveld worden waargenomen dan bij de dagzicht tellingen. 

 

ad 2. Welke wildbeheer maatregelen worden in ons jachtveld en onze WBE getroffen?  
 

Het wildbeheer vindt in onze WBE en ons jachtveld plaats met als leidend uitgangspunt : 

"Duurzaam faunabeheer met daarbij passende jachtuitoefening en schadebestrijding ". 

 

Succesvol duurzaam faunabeheer vraagt een groot aantal inspanningen én samenwerking van 

vele personen en organisaties, waaronder jagers en hun organisaties.  

Het gaat daarbij om tellingen, biotoopverbetering,  aanleg en onderhoud van 

landschapselementen, voorkómen van verkeersslachtoffers, schadebeheersing, aangepast 

maaien, natuureducatie, verantwoord oogsten, en vele andere activiteiten.  

 



Nadere informatie over de wildbeheeractiviteiten in ons jachtveld en in de WBE 

Lopikerwaard vindt u op de website van de WBE Lopikerwaard . 

(www.wbelopikerwaard.nl)  

Zie in het bijzonder het document "Verantwoord beheren en benutten in Utrecht ". 

 

 

 

 

ad 3. Waarom dient het voornemen van de Minister aanpassing?  

 

Het voornemen van de Minister om de jacht op het haas in Utrecht in 2022 niet te openen is 

niet gestoeld op correcte feitelijke informatie over de situatie in de jachtvelden.  

De hazenstand in zowel ons jachtveld Blokland West als de WBE Lopikerwaard ligt op een 

hoog niveau. En is over een reeks van jaren stabiel tot licht stijgend.  

 

De wet natuurbescherming bepaalt dat de jacht niet geopend wordt op soorten waarvan de 

staat van instandhouding in het geding is.  

De staat van instandhouding van het haas is in ons jachtveld en in de WBE Lopikerwaard 

geenszins in het geding.  

Wij verzoeken de Minister met klem haar beleidsvoornemen om de jacht op het haas in 

Utrecht in het komende jachtseizoen niet te openen in te trekken.  

 

Zorgen voor duurzaam faunabeheer en met elkaar (agrariërs, jagers, maatschappelijke 

organisaties, overheden) werken aan handhaving van de biodiversiteit in het buitengebied is 

van groot belang. Nu en in de komende jaren. Het voornemen van de Minister is 

contraproductief. Het demotiveert een belangrijke groep vrijwilligers (jagers en WBE's) om 

hun inspanningen te blijven leveren.  

 

 

Met vriendelijke groet,  

Jachtcombinatie Blokland West  

A.P. Verkaik  

J. Verkaik  

J.J. van Bemmel  
 


